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Protokół Nr XII/2011 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 15 września 2011 r. 
 

 
 
 
   Sesję rozpoczęto o godzinie 16.00, a zakończono o godzinie 20.00. Z ustawowego składu 
Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło udział 20 radnych  
(nieobecna usprawiedliwiona radna Wiesława Fedder; lista obecności stanowi załącznik nr 1) 
oraz Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk, Sekretarz, Radca Prawny, Skarbnik, Sołtysi, 
Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XI sesji.  
4. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 14/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 grudnia 

2010 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2011 rok. 
5. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 13/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia  16 

grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Czerwonak. 

6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 
budŜetowej. 

7. Uchwała w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Murowana Goślina 
a Gminą Czerwonak w zakresie lokalnego transportu zbiorowego.   

8. Informacja o przebiegu wykonania budŜetu Gminy Czerwonak za I półrocze 2011 roku.  
9. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  

między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
10. Wolne głosy i wnioski. 
11.  Zamknięcie sesji. 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak. 
 Dyrektor GOK Sokół Joanna Szalbierz – Kędzierska zaprosiła zebranych na otwarcie 
wystawy zatytułowanej Ludzie, Obrazy Emocje, będącej kulminacją  obchodów 600-lecia 
Czerwonaka.  
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak przedstawił 3 wnioski o zmianę porządku 
obrad: 
– uchwała w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii rzymskokatolickiej p.w. św. Jana 
Chrzciciela w Owińskach na realizację zadania w zakresie prac konserwatorskich i 
remontowych w budynku zabytkowego kościoła; 
– wystąpienie z inicjatywą przeprowadzenia referendum wśród mieszkańców os. 40 – lecia 
PRL w Czerwonaku - wniosek radnego Marka Pietrzyńskiego; 
– uchwała w sprawie wzniesienia monumentu Marszałka Józefa Piłsudskiego w 
Koziegłowach;  – inicjatywa Klubu Radnych PiS; 
 Radny Jacek Sommerfeld, członek Klubu Radnych PiS, wycofał wniosek o 
wprowadzenie uchwały w sprawie wzniesienia monumentu Marszałka Józefa Piłsudskiego w 
Koziegłowach ze względu na niedopełnienie wymogów formalnych. 
 Radny Marek Pietrzyński, wycofał wniosek o wystąpienie z inicjatywą przeprowadzenia 
referendum wśród mieszkańców os. 40 – lecia PRL w Czerwonaku. W tym temacie 
wypowiedzieli się: w/w radny, Radca Prawny Małgorzata Ratajczak oraz Przewodniczący 
Rady Marcin Wojtkowiak. 



 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad z wprowadzoną 
zmianą - uchwała w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii rzymskokatolickiej p.w. św. Jana 
Chrzciciela w Owińskach na realizację zadania w zakresie prac konserwatorskich i 
remontowych w budynku zabytkowego kościoła.   W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 
18 obecnych na sali. Porządek obrad został przyjęty 17 głosami, przy 1 przeciw. 
 
Porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XI sesji.  
4. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 14/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 grudnia 

2010 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2011 rok. 
5. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 13/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia  16 

grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Czerwonak. 

6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 
budŜetowej. 

7. Uchwała w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Murowana Goślina 
a Gminą Czerwonak w zakresie lokalnego transportu zbiorowego.   

8. Uchwała w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii rzymskokatolickiej p.w. św. Jana 
Chrzciciela w Owińskach na realizację zadania w zakresie prac konserwatorskich i 
remontowych w budynku zabytkowego kościoła. 

9. Informacja o przebiegu wykonania budŜetu Gminy Czerwonak za I półrocze 2011 roku.  
10. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  

między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
11. Wolne głosy i wnioski. 
12.  Zamknięcie sesji. 
 
 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu XI sesji. 
 Rada przyjęła protokół XI sesji jednomyślnie. w głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 
20 obecnych na sali. 
 
Ad.4. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 14/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 grudnia 
2010 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2011 rok. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawił autopoprawki oraz dokonała 
uzasadnienia w/w uchwały.  
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera przedstawiła pozytywną 
opinię komisji o przełoŜonym projekcie uchwały. Wskazała na zapisy zmieniające nazwę 
zadania i 149 na „Budowa kompleksu sportowego w Owińskach oraz na potrzeby wsi 
Koziegłowy w zakresie obiektu sportowego”. W tym temacie głos zabrali równieŜ radny 
Andrzej Moczulski, Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych, Zastępca Wójta Tomas 
Stellmaszyk, radny Marek Pietrzyński, radny Jacek Sommerfeld, Przewodnicząca Komisji 
Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak, Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk, 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski, radny Leszek Lesiczka, 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak.   
 Radny Marek Pietrzyński złoŜył wniosek o wykreślenie z projektu w/w uchwały wniosku 
Wydziału Inwestycji o wprowadzenie zmiany nazwy zadania i149 Budowa kompleksu 
sportowego w Owińskach z jednoczesnym wydłuŜeniem okresu realizacji i zwiększeniem 
budŜetu na to zadanie. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. 
Wniosek został odrzucony: za przyjęciem wniosku głosowało 3 radnych, za odrzuceniem 
wniosku 14 radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu.   
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały wraz z przedłoŜonymi autopoprawkami. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 
obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 16 głosami przy 1 przeciw i  3 wstrzymujących się i 
stanowi załącznik nr  2 do protokołu. 
 



Ad.5. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 13/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia  16 
grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czerwonak 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska dokonała uzasadnienia w/w uchwały. 
 Komisja BudŜetu i Finansów przedstawiła opinię o w/w uchwale. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 18 głosami przy 1 przeciw i  1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad.6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 
budŜetowej. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska dokonała uzasadnienia w/w uchwały. 
 Komisja BudŜetu i Finansów przedstawiła pozytywną  opinię o w/w uchwale. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 19 głosami przy 1 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr  4 do protokołu. 
 
Ad.7. Uchwała w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Murowana 
Goślina a Gminą Czerwonak w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk dokonał uzasadnienia w/w uchwały oraz zwrócił 
się o dokonanie zmiany zapisów porozumienia w §2 pkt 2, który po zmianie otrzymał 
brzmienie: 

„2) uchwałą Rady Miejskiej ustala ceny urzędowe za usługi przewozowe oraz ulgi  
i zwolnienia z opłat za przejazdy, określa przepisy porządkowe oraz sposób ustalania 
wysokości opłat dodatkowych z tytułu przewozu osób, zwierząt i rzeczy.” 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały z wprowadzona zmianą. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na 
sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr  5 do protokołu. 
 
Ad.8. Uchwała w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii rzymskokatolickiej p.w. św. Jana 
Chrzciciela w Owińskach na realizację zadania w zakresie prac konserwatorskich i 
remontowych w budynku zabytkowego kościoła. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk dokonał uzasadnienia w/w uchwały.  
 Komisja BudŜetu i Finansów przedstawiła opinię o w/w uchwale. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały z wprowadzona zmianą. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na 
sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr  6 do protokołu. 
 
Ad.9. Informacja o przebiegu wykonania budŜetu Gminy Czerwonak za I półrocze 2011 roku. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska odczytała uchwałę Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dn. 9 września br. w sprawie wyraŜenia opinii o 
przedłoŜonej przez Wójta Gminy Czerwonak informacji o przebiegu wykonania budŜetu 
Gminy Czerwonak za I półrocze 2011 roku. 
 Komisja BudŜetu i Finansów przedstawiła opinię o  przedłoŜonej informacji. 
 Radny Marek Pietrzyński zwrócił się o wyjaśnienie wskazanego w informacji poziomu 
realizacji inwestycji. Odpowiedzi udzielali: Skarbnik, Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak 
oraz Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak.  
 Informacja o przebiegu wykonania budŜetu stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.10. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
 Głos zabrali: 
- Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski –  
Wydział Urbanistyki i Gospodarki Gruntami: pkt 3 nieskorzystanie z prawa pierwokupu; 
- Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk – wydane zarządzenia w sprawie zbycia 
nieruchomości pkt 2 i 11; 
- Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera – czystość i porządek na os. Leśnym 
w Koziegłowach; odpowiedzi udzielili: Zastępca Wójta Eugeniusz z Chałupniczak i Zastępca 
Wójta Tomasz Stellmaszyk; 



- radny Andrzej Moczulski – Wydział Urbanistyki i Gospodarki Gruntami pkt 2:dzierŜawa 
nieruchomości, odpowiedzi udzielił Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk; 
- radny Wojciech Skrzekut – Wydział Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska pkt 5 
decyzja środowiskowa, odpowiedzi udzielił Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk; 
 
Ad.11. Wolne głosy. 
 Głos zabrali: 
- Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk: pytanie o termin naprawy nawierzchni ul. Poznańskiej 
w Kicinie, informacja o zbyt wysokim umieszczeniu znaku drogowego na ul. Rolnej w Kicinie, 
zwrócenie uwagi na potrzebę pomocy finansowej dla parafii w Kicinie; odpowiedzi udzielili 
Skarbnik Radosława Wiśniewska i Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak; 
- radny Jacek Sommerfeld – pytania dotyczyły rekultywacji składowiska w Owińskach, 
zadaszeń na targowisku w Koziegłowach, składowania materiałów budowlanych na 
stadionie w Kicinie, porzucenia rzeźby na zieleńcu Źródlesie w Czerwonaku, powodów 
podarowania radnym próbek kosmetyków; odpowiedzi udzielili Zastępca Wójta Eugeniusz 
Chałupniczak, Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk; 
- Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i  Rolnictwa Tadeusz Sikoń – prośba o 
przedstawienie informacji na temat schroniska dla zwierząt w Skałowie, odpowiedzi udzielił 
Zastępca wójta Tomasz Stellmaszyk; 
- radny Wojciech Skrzekut poruszył następujące tematy: komunikacja z Miastem Poznaniem w 
świetle informacji prasowych; konieczność uporządkowania terenu cmentarza komunalnego 
po wycince drzew, parkowanie na terenach zielonych i związane z tym kary, referendum w 
sprawie zmiany nazwy os. 40 – lecia PRL w Czerwonaku, wniosek PiS monument Marszałka 
Józefa Piłsudskiego w Koziegłowach; odpowiedzi udzielili Zastępca Wójta Eugeniusz 
Chałupniczak oraz Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk; 
- Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak przekazała informacje na 
temat odpłatności za przedszkola gminne w nawiązaniu do informacji prasowych na ten 
temat; 
- radny Andrzej Moczulski wyraził następujące opinie: referendum w sprawie zmiany nazwy 
os. 40 – lecia PRL w Czerwonaku oraz układ komunikacyjny na skrzyŜowaniu ul. Północnej i 
Południowej z drogą powiatową w Promnicach, Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk 
zaproponował zlokalizowanie na skrzyŜowaniu sygnalizacji świetlnej; Zastępca Wójta 
poinformował o planach usprawnienia komunikacji w miejscowości Promnice ; 
- radna Daniela Jankowska – Bachor zwróciła się o zmianę tabliczki z nazwą Skweru im. Jana 
Pawła II na os. Leśnym – Skwer powinien być pisany z duŜej litery; 
- Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera wskazała na  – utrzymanie 
porządku na przystankach autobusowych – do tematu odniósł się Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej Robert Maciejewski, oraz na otrzymywane telefony z groźbami i szantaŜowanie 
przez jednego z właścicieli działek w Czerwonaku – w tym temacie zabrali głos równieŜ 
Przewodniczący Rady, Zastępca Wójta Tomas Stellmaszyk, Zastępca Wójta Eugeniusz 
Chałupniczak, Wiceprzewodniczący Piotr Picyk; 
- Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak przedstawił wniosek mieszkanki Kicina w sprawie 
usunięcia krzyŜa zlokalizowanego w pasie drogowym; 
- Przewodniczący Zarządu os. Karolin Piotr Szafrański zwrócił uwagę na brak porządku w pasie 
drogowych przy ul. Poznańskiej na wysokości osiedla; 
- radny Leszek Lesiczka zwrócił uwagę na brak chodnika, przejścia dla pieszych i wysepek w 
okolicy Szkoły Podstawowej w Kicinie i na ul. Szkolnej (odcinek w Kicinie), odpowiedzi udzielił 
Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak; 
- Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak - przekazał informacje dotyczące kongresu Gmin 
Wiejskich, który odbędzie się w dniach 19-20 października br.; zaproponował zmianę terminu 
posiedzenia Rady Gminy ustalono: 21 października godz. 9.00. 
 
Ad.12. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął XII sesję Rady Gminy Czerwonak 
 
 
protokół sporządziły: 
Izabela Lesiecka 
Magdalena Deckert 


